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مدیرکل دفتر یکپارچگی و بهره وری اراضی کشاورزی سازمان امور اراضی کشور:

کشاورزان در امر یکپارچه سازی اراضی کشاورزی 
مشارکت کنند

مدیرکل دفتر یکپارچگی و بهره وری اراضی کشاورزی سازمان امور اراضی کشور 
گفت: کشاورزان در امر یکپارچه سازی اراضی کشاورزی مشارکت کنند.

سید حسین توکلی در دیدار رئیس سازمان جهادکشاورزی لرستان بر لزوم اهمیت تشویق 
و ترغیب کشاورزان به یکپارچه سازی اراضی کشاورزی که باعث می شود کشاورزی علمی تر و 
اقتصادی تر شود تأکید کرد. وی تصریح کرد: کشاورزان در امر یکپارچه سازی اراضی کشاورزی 
مش��ارکت کنند تا در دریافت یارانه تس��هیلات آبیاری نوین مکانیزاس��یون و سایر موارد در 
اولویت قرار بگیرند. مدیرکل دفتر یکپارچگی و بهره برداری اراضی کش��اورزی س��ازمان امور 
اراضی کش��ور خاطرنشان کرد: یکپارچه سازی باعث می شود کشاورزی به فعالیت اقتصادی و 

سودآور تبدیل شده و عملًا سرمایه گذار رغبت به تغییر کاربری نخواهد داشت.
اس��فندیار حس��نی مقدم رئیس س��ازمان جهاد کش��اورزی لرس��تان نیز، اظهار کرد: باید 
زیرس��اخت های فرهنگ��ی ترویجی برای یکپارچه س��ازی و جلوگیری از خرد ش��دن اراضی 
کش��اورزی فراهم ش��ود. وی خاطرنش��ان کرد: کش��اورزی اقتصادی در اراضی کمتر از یک 
هکتار امکان پذیر نخواهد بود، جلوگیری از خرد شدن اراضی کشاورزی می تواند در بهره وری 
کش��اورزی تأثیرگذار باش��د و درآمد کش��اورزان را اقتصادی کند. مدیرکل دفتر یکپارچگی 
و بهره برداری اراضی کش��اورزی س��ازمان امور اراضی کش��ور اضافه کرد: با داشتن اراضی به 
مساحت مناسب می توان برای کشت محصولات کشاورزی بهتر برنامه ریزی کرد و در مناطق 
مختلف در سطح لرستان تنوع کشت ایجاد کرد. بهرام میردریکوند، مدیر امور اراضی لرستان 
نیز در این جلس��ه به ش��رح اقدامات صورت گرفته در سطح استان و فعالیت های انجام شده 

توسط مدیریت شهرستان ها در حوزه یکپارچه سازی اراضی کشاورزی پرداخت.

معاون علمی رییس جمهوری خبر داد

 ۴ درصد مالیات بر ارزش افزوده سهم شهرداری ها 
به پارک های فناوری اختصاص می یابد

معاون علمی و فن�اوری رییس جمهوری از اختصاص چهار درصد مالیات بر ارزش 
افزوده سهم شهرداری ها به پارک های علم و فناوری خبر داد.

س��ورنا ستاری در گفت وگو با ایس��نا، با اشاره به قانون جدید مالیات بر ارزش افزوده گفت: 
تاکنون چهار درصد از مالیات بر ارزش افزوده سهم شهرداری ها بوده است که در قانون جدید 
مالیات بر ارزش افزوده این میزان از س��هم مالیات بر ارزش افزوده که در اختیار شهرداری ها 
قرار می گرفت، به پارک های علم و فناوری کش��ور تعلق گرفته اس��ت. وی با بیان اینکه این 
قانون در مجلس ش��ورای اسلامی به تصویب رسیده اس��ت، اظهار کرد: این قانون ابلاغ شده 
اس��ت و در حال حاضر آیین نامه اختصاص مالیات بر ارزش افزوده به پارک ها در دستور کار 
اس��ت. ستاری خاطر نشان کرد: بر اس��اس این قانون چهار درصد مالیات بر ارزش افزوده به 

توسعه زیر ساخت های پارک های علم و فناوری کشور اختصاص خواهد یافت.
مع��اون علم��ی و فناوری رییس جمهوری با تاکید بر اینکه بر اس��اس این آیین نامه درآمد 
ثابتی برای پارک های علم و فناوری اختصاص داده خواهد شد، یادآور شد: درآمدهای حاصل 

از مالیات بر ارزش افزوده هر سه ماه یک بار برای پارک ها واریز خواهد شد.
وی تاکید کرد: این آیین نامه ظرف مدت سه تا چهار ماه آینده پیاده سازی خواهد شد.

 رشد ۴۸.۶ درصدی بازار پوشاک نانویی
به دلیل بحران کرونا

بر اس�اس برآوردهای جهانی پیش بینی می شود بعد از عبور از بحران کرونا، رشد 
بازار پوشاک نانو به رقم ۱۴٫۵ میلیارد دلار تا سال ۲۰۲۵ برسد.

بازیگران اصلی فعال در بازار پوشاک مجهز به فناوری نانو در حال پیاده سازی روند جدیدی 
از پوشاک با فناوری پوشیدنی هستند تا جایگاه رقابتی خود را در بازار جهانی حفظ کنند.

به عنوان مثال، در ژانویه ۲۰۱۹، یک شرکت نساجی از گروه Teijin، خط تولید جدیدی 
از لباس های ورزش��ی و سایر لباس ها را با راه حل های پوش��یدنی راه اندازی کرد. این شرکت 
طیف محصولات خود را در پنجمین نمایشگاه پوشیدنی در سایت بیگ توکیو، یک نمایشگاه 
تجاری پیش��رو برای دستگاه های پوش��یدنی و فناوری مرتبط، به نمایش گذاشت. پیش بینی 
می شود که ادغام فناوری  نانو با پوشاک در سال های آینده یک روند مهم در صنعت پوشاک 
ایجاد کند. انتظار می رود اندازه بازار جهانی پوشاک فناوری نانو از ۴٫۲۴ میلیارد دلار در سال 
۲۰۲۰ به ۶٫۳۰ میلیارد دلار در سال ۲۰۲۱ با نرخ رشد ترکیبی سالانه ۴۸٫۶ درصد افزایش 
یابد. این رش��د عمدتاً به  دلیل از س��رگیری فعالیت های ش��رکت ها و انطباق با شرایط عادی 
جدید پس از کرونا است که طی دو سال گذشته مجبور به اعمال اقدامات محدودکننده نظیر 
فاصله گ��ذاری اجتماعی، کار از راه دور و تعطیل��ی فعالیت های تجاری بودند که این اقدامات 
پیامدهای��ی را ب��رای صنعت پوش��اک نانو به همراه داش��ت. با در نظر گرفت��ن این چالش ها 
انتظار می رود این بازار در س��ال ۲۰۲۵ با رش��د ۲۳ درصدی به ۱۴٫۵۲ میلیارد دلار برس��د. 
افزایش اس��تفاده از لباس های فناوری نانو در صنعت پزش��کی، به دلیل خواص ضد میکروبی 
آن، بازار پوش��اک فناوری نانو را به حرکت درآورده اس��ت؛ چرا ک��ه لباس های نانویی دارای 
خاصیت ضد میکروبی برای مبارزه با میکروارگانیسم هایی مانند ویروس ها، قارچ ها و باکتری ها 
مناس��ب هس��تند؛ از این رو ش��رکت های فعال در بازار پوش��اک فناوری نانو در حال معرفی 
محصولات پزشکی برای مقابله با میکروارگانیسم ها هستند. به نقل از ستاد نانو، در مارس ۲۰۲۰ 
یک تولیدکننده ماس��ک مستقر در ژوهای، ماسک های حاوی نانوذرات نقره عرضه کرد که قابل 
استفاده مجدد بوده و برای کشتن باکتری ها مناسب هستند. نانو ذرات نقره به طور مداوم یون هایی 
را آزاد می کنند که قادر به کشتن باکتری ها و ویروس ها هستند. بنابراین، پیش بینی می شود که 
استفاده روزافزون از الیاف یا لباس های فناوری نانو در صنعت مراقبت های بهداشتی، درآمدهای 

بازار پوشاک فناوری نانو را در سال های آینده افزایش دهد.

عضو هیات مدیره جامعه متخصصین نساجی ایران مطرح کرد:

 توان صنعت فرش ماشینی ایران برای رقابت 
با رقبای خارجی

عضو هیات مدیره جامعه متخصصین نساجی ایران گفت: تولیدات فرش ماشینی 
کشورمان قابلیت رقابت با برترین محصولات از کشورهای ترکیه، بلژیک و چین را 

دارا است.
»علیرضا حائری« در گفت وگو با ایرنا با اشاره به برگزاری سیزدهمین نمایشگاه بین المللی 
کفپوش، موکت، فرش ماشینی و صنایع وابسته افزود: فرش ماشینی یکی از رشته صنعت های 
بخش نس��اجی است که در س��ال های اخیر از نظر کیفی و کمّی رشد قابل توجهی داشته و 

جزو محصولات ممتاز بخش نساجی است.
عضو هیات مدیره جامعه متخصصین نس��اجی ایران خاطرنش��ان کرد: بیش از ۳۰ هزار نفر 
در صنعت فرش ماشینی اشتغال به کار دارند که ۱۰ درصد اشتغال صنایع نساجی را تشکیل 
می دهد. با توجه به سهم ۵۰ درصدی آن از صادرات، نشان دهنده وضعیت ممتاز این صنعت 
در کشور است. وی بیان داشت: پیش از همه گیری کرونا رکورد سالیانه ۹۵ میلیون مترمربعی 
در تولید این محصول به ثبت رس��ید، با این حال مس��وولان وزارت صنعت خبر از تولید ۴۱ 
میلیون متر مربع فرش ماش��ینی در نیمه نخست امس��ال داده اند که در نهایت تا پایان سال 
۱۴۰۰ به ۸۲ میلیون مترمربع خواهد رسید. حائری با بیان اینکه در گذشته دست کم نیمی 
از صادرات بخش نساجی مربوط به فرش ماشینی بود، یادآور شد: در سال های گذشته حتی 
ب��ه رکورد ص��ادرات ۷۵۰ میلی��ون دلاری محصولات بخش نس��اجی و ۵۰۰ میلیون دلاری 
فرش ماش��ینی دس��ت یافتیم، اما اعداد و ارقامی که اکنون ارائه می ش��ود چشمگیر نیست. 
وی تصریح کرد:  شایسته نیست صنعت فرش ماشینی با این کیفیت تولید، راهی به بازارهای 
جهانی نداشته باشد و کارخانجات آن با ۶۰ تا ۶۵ درصد ظرفیت خود کار کنند. عضو هیات 
مدیره جامعه متخصصین نس��اجی ایران با اشاره به درج نش��دن آمار تولید و صادرات فرش 
ماش��ینی در آمار تولی��دات منتخب صنعتی که همه ماهه از س��وی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت ارائه می ش��ود، گفت: اگر آمار ارائه شده از سوی مسوولان را مبنا قرار دهیم، صادرات 
کل محصولات نس��اجی نیز باید در یکی دو س��ال گذش��ته با کاهش مواجه شده باشد و در 
نهایت به ۵۰۰ میلیون دلار برسد که به هیچ عنوان در شان این صنعت نیست، در حالی که 
قابلی��ت صادرات تا پنج میلیارد دلاری در این صنعت وج��ود دارد. وی افزود: وقتی برنامه ها 
از قبل مش��خص باشد، مس��وولان مربوطه تلاش خواهند کرد تا به این اهداف دست یابند و 
در نهایت دلایل توفیق یا عدم توفیق ش��ان، راهکارهای رفع مش��کلات یا استمرار موفقیت ها 
مشخص می شود.  عضو هیات مدیره خانه صنعت، معدن و تجارت استان تهران ابراز امیدواری 
کرد:  با حرکت برنامه محور در این عرصه و رفع مش��کلات پیش رو، بار دیگر صنعت نساجی و 

به ویژه فرش ماشینی را به جایگاه خوب گذشته آن برسانیم.

نایب رییس کمیس�یون صنایع اتاق بازرگانی 
ایران اظهار داشت: سازمان تامین اجتماعی در 
حسابرس�ی های غیرقانونی از مواردی حق بیمه 
دریافت می کند که به هیچ وجه قانونی نیس�ت. 
ب�رای مثال اگ�ر ی�ک تولیدکننده یک س�ری 
ماش�ین آلات برای کارخانه خود خریداری کند، 
سازمان تامین اجتماعی می گوید این دستگاه ها 

نصب داشتند و باید حق بیمه پرداخت کنید.
عباس جبالبارزی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایلنا در مورد فش��ارهای س��ازمان تامین اجتماعی بر 
کارفرمای��ان اظهار کرد: س��ازمان تامین اجتماعی، از 
نظر فرمی در همه کشورهای دنیا وجود دارد و وجود 
آن نیاز است ولی مشکل این است که سازمان تامین 
اجتماع��ی در ایران انحصاری اس��ت. کارگر و کافرما 
مجبور هس��تند که از یک سازمان انحصاری خدمات 
بیمه درمان و بازنشستگی دریافت کننند. این سازمان 
بیش از آن که قانون محور باشد بخشنامه محور بوده و 

قانون آن هم بعد از انقلاب تغییر نکرده است.
وی افزود: ما بین ح��ق بیمه کارگر و مبالغ اضافی 
که سازمان تامین اجتماعی دریافت می کند تفکیک 
قائل می شویم. اینطور نیست که کارفرمایان بخواهند 
حق بیمه ندهند و حق کارگر را ضایع کنند. کارگران 
از نظر قانونی حق دارند بیمه ش��وند و کافرمایان هم 
ای��ن موضوع را قبول دارند، از نظر انس��انی هم هیچ 
کارفرم��ای واقع��ی حاضر نیس��ت که ح��ق کارگر را 
ضایع کند. منابع انسانی مهمترین سرمایه یک بنگاه 
اقتصادی اس��ت و بنابراین کارفرم��ا کارگر را در نفع 

خود شریک می داند.
جبالب��ارزی تاکید کرد: آنچه که مورد بحث فعالان 
بخش خصوصی اس��ت مباحث دیگری اس��ت. برای 
مث��ال س��ازمان تامین اجتماعی در حسابرس��ی های 
غیرقانون��ی از مواردی ح��ق بیمه دریاف��ت می کند 
که به هیچ وجه قانونی نیس��ت. ب��رای مثال اگر یک 
تولیدکننده یک سری ماشین آلات برای کارخانه خود 
خریداری کند. سازمان تامین اجتماعی می گوید این 
دس��تگاه ها نصب داش��تند و باید حق بیمه پرداخت 
کنید. درحالی که ماشین آلاتی که خریداری می شود 
چه در داخل س��اخته ش��ده باش��د و چه در خارج، 

ش��رکت تولیدکننده دستگاه حق بیمه کارگر را برای 
تولی��د و نصب پرداخت کرده اس��ت. درحالی که این 

موضوع در قانون وجود ندارد و غیرقانونی است.
وی همچنین ادامه داد: اگر ش��رکتی تولیدات خود 
را بفروشد و در قرارداد با طرف مقابل حمل را از کالا 
جدا نکرده باشد، حمل هم شامل حق بیمه می شود و 
تامین اجتماعی از قبل آن حق بیمه دریافت می کند 
حت��ی برای تعمیرات هم ح��ق بیمه دریافت می کند 
ب��رای مثال اگر یک کامپیوتر خراب ش��ده باش��د و 
تعمیر کنید باید حق بیم��ه پرداخت کنید، درحالی 
که همه این موارد غیرقانونی هستند. اگر هم کارفرما 
این موارد را پرداخت نکند، س��ازمان تامین اجتماعی 
آنقدر اختیارات دارد که با جریمه، بستن حساب و ... 

به زور این پول را دریافت کند.
نایب رییس کمیس��یون صنایع اتاق بازرگانی ایران 
با اش��اره به اینکه هیچ س��ابقه بیم��ه ای در قبال این 
پول ها ایجاد نمی شود گفت: سازمان تامین اجتماعی 
در قب��ال هر  پولی که دریافت می کند باید برای یک 
کارگر سابقه بیمه ایجاد کند. وقتی به خاطر دستگاه 
جدی��د، یک عملیات بنای��ی، تعمیرات یا حتی حمل 

از کارفرما ح��ق بیمه دریافت می کند باید معادل آن 
س��ابقه بیمه ایجاد کند اما هیچ س��ابقه بیمه ای برای 

هیچکس در مقابل این پول ها ایجاد نمی شود.
وی در ادامه افزود: نمایندگان مجلس که می گویند 
می خواه��د از بخ��ش خصوصی حمای��ت کنند، باید 
س��ازمان های مش��ابهی را ایجاد کنن��د یعنی قانون 
بگذارن��د و مجوز دهند که بیمه ه��ای تجاری بتوانند 
مانند س��ازمان تامین اجتماعی خدمات بیمه مشابه 
را ارائه دهند تا کارگر و کارفرما حق انتخاب داش��ته 
باش��ند. در این صورت س��ازمان تامین اجتماعی به 
دنب��ال این خواه��د بود که مش��تری از آنها خدمات 
بگیرد. اما الان چون فضا انحصاری اس��ت این کارها 
را انج��ام می دهد. حق بیمه ه��ای اضافی که دریافت 

می شود از نظر ما غیرقانونی و غیرشرعی است.
جبالبارزی با انتقاد از روند دادرس��ی ها در س��ازمان 
تامین اجتماعی بیان کرد: موضوع دیگر این است که در 
هیئت های بدوی حل اختلاف اعضای هیئت چهار نفر 
هستند که شامل نماینده کارگر، نماینده سازمان تامین 
اجتماعی، نماینده کارفرمایان و نماینده وزیر کار است. 
هیئت  تجدیدنظر هم شامل نماینده قوه قضاییه، نماینده 

بخ��ش خصوصی، دونفر از س��ازمان تامین اجتماعی و 
یک نفر هم نماینده وزیراست. وزیر کار در هیئت بدوی 
نماینده خود را از سازمان تامین اجتماعی معین کرده 
اس��ت، یعنی از ۴ نفر ۲ نفر از تامین اجتماعی هستند 
و در بهتری��ن حال��ت رای ها ۲ به ۲ ش��ده و رای صادر 
نمی شود. موضوع به هیئت تجدید نظر می شود که آنجا 
هم آقای وزیر نماینده خود را از سازمان تامین اجتماعی 
معین کرده اس��ت، یعنی در هیئت تجدید نظر ۳ نفر از 
۵ نفر از تامین اجتماعی هس��تند که خب از همان اول 

تکلیف رای مشخص است.
وی اف��زود: م��ا از وزیر قبل خواس��تیم که نماینده 
خود را از خارج از س��ازمان تامی��ن اجتماعی تعیین 
کن��د. اکنون هم از آق��ای عبدالملکی می خواهیم که 
این کار را انجام دهند. چراکه رای ها در بیشتر موارد 
به زیان کارفرما است. جبالبارزی اظهار کرد: مجموع 
ای��ن موارد باع��ث افزایش هزینه تولید می ش��ود که 
س��رریز آن به قیمت مصرف کننده می رسد. بسیاری 
از بنگاه های اقتصادی نمی توانند در این شرایط دوام 
بیاورند و ورشکس��ت می ش��وند. ای��ن موضوع همان 
حکایت نشس��تن بر روی شاخه و شاخه بریدن است. 
هر کارگری که امروز بیکار می شود باید بیمه بیکاری 
بگیرد. این روش س��ازمان تامین اجتماعی اشتغال را 
کاهش داده و منابع س��ازمان را هم متلاشی می کند 
چون باید به همه کارگران بیکار شده که تا قبل از آن 
حق بیم��ه پرداخت می کردند، بیمه بیکاری پرداخت 
کند. وی در پایان خاطرنش��ان ساخت: قبل از انقلاب 
به ازای هر ۱ نفر که بازنشست می شد ۱۴ نفر اشتغال 
داشتند، یعنی سازمان تامین اجتماعی از ۱۴ نفر حق 
بیم��ه می گرفت و به ی��ک نفر حقوق بازنشس��تگی 
می داد. امروز این نسبت به ۵ به ۱ رسیده است. یعنی 
۵ نفر حق بیمه می دهند و ۱ نفر حقوق بازنشستگی 
دریافت می کند. اگر همین روند ادامه داش��ته باش��د 
سازمان تامین اجتماعی در سال های آینده ورشکست 
می ش��ود. تا زمانی که تامین اجتماعی یک س��ازمان 
انحص��اری باش��د هی��چ اتفاق��ی نمی افتد. س��ازمان 
بخش��نامه محور است و با بخش��نامه کار می کند. اگر 
مجوز کار بیمه های تجاری در این زمینه صادر ش��ود 

شاهد اتفاقات مثبتی خواهیم بود.

اس�تاندار سابق اس�تان مرکزی گفت: صادرات غیرنفتی استان 
مرکزی تا پایان سال ۱۴۰۰ به ۱.۲ میلیارد دلار می رسد.

سیدعلی آقازاده روز دوشنبه ۱۷ آبان در آیین تکریم و معارفه استاندار 
مرکزی که با حضور وزیر کش��ور برگزار ش��د، ضمن تقدی��ر از همراهی 
مسئولان استان در ۴ سال فعالیتش، اظهار کرد: اگر توانستیم در عملکرد 
۴ سال گذش��ته رو سفید باشیم، همه تحت حمایت مقام معظم رهبری 
بوده که مسیر را برای ما روشن کرده اند و هرکه به این شیوه ها تمسک 
جوید قطعا موفق خواهد بود، هرچند که در ش��رایط تحریم های ظالمانه 

باشیم.
استاندار سابق استان مرکزی تصریح کرد: هرچه را در این استان انجام 
دادیم وظیفه ما و آنچه انجام ندادیم ش��رمندگی ماس��ت و انتظار داریم 
م��ردم ب��ه بزرگی خود اقدامات انجام ش��ده در این  ۴ س��ال را به خوبی 
ببینند. فهم سیاس��ی و اجتماعی مردم به قدری بالا هست که بدانند در 
مسیر انجام و اجرای هر کاری ممکن است مشکلات و موانع و محدودیت 
هایی باش��د اما همین مردم از مس��ئولین کوتاه��ی و رخوت و خیانت را 

نمی پذیرند.
آقازاده بیان کرد: س��عی کردیم آنچه که در توان ما و ظرفیت مدیران 
اس��تان و ظرفیت اس��تان بوده انجام دهیم. کارهایی که انجام شده قابل 
قبول و دفاع و قابل ارائه اس��ت و بابت آنهایی که انجام نشده عذرخواهی 
می کنم، دوس��ت داش��تیم که کارهای بیشتری از سوی دولت و مدیران 
برای مردم اس��تان انجام ش��ود و تمام تلاش خود را نیز انجام داده ایم، 
امیدواریم با حمایت ها و گشایش های بیشتر به ویژه در مسائل اقتصادی، 

با صبر و تحمل انقلابی مردم شرایط مهیا شود.
وی اضافه کرد: اس��تان مرکزی در حوزه امنیت نسبت به ۴ سال پیش 
یک ارتقای ۱۲ پله ای نس��بت به دیگر اس��تان های کشور داشته است، 

همچنی��ن در حوزه برگزاری انتخابات در ۴ س��ال گذش��ته، دو انتخابات 
برگزار ش��ده که یک��ی از دیگری بهتر بوده و افتخار اس��تان در برگزاری 
انتخابات همین دو انتخابات برگزار شده بوده است و بنا به تایید شورای 
نگهبان این انتخابات یکی از گس��ترده ترین و مقتدرترین انتخاباتی بوده 

که مسئولین برای آن تلاش کرده اند.
استاندار اسبق استان مرکزی گفت: در حوزه تعامل با جریانات سیاسی 
قبل از شیوع کرونا در استان جلسات متعددی داشتیم، جلسه با جریانات 
اصلاح طلب و اصولگرا و مستقل از جمله تعاملاتی بوده که با آنها داشته 

ایم.
وی ادامه داد: اس��تان و کش��ور ام��روز دغدغه ناخوش ب��ودن و بیمار 
ب��ودن صنایع بزرگ ملی واقع در اس��تان را ندارد، هپکو و دیگر صنایع و 
شرکت ها در بحران و التهاب قرار داشتند ولی امروز استاندار جدید هیچ 
دغدغ��ه ای ب��رای تولید و خلق پول و حقوق کارگ��ران ندارد و این یکی 
از دس��تاوردهای نظام جمهوری اسلامی است. در ۴ سال گذشته استان 
مرکزی یکی از هماهنگ ترین اس��تان ها بوده است، همچنین در فضای 

کسب و کار و ایجاد محیطی برای متقاضی کار در همین تابستان گذشته 
اس��تان مرکزی رتبه نخست داشته که اینها نشان می دهد تیم مدیریتی 

به رغم همه مشکلات برای بهبود اوضاع تلاش کرده است.
آقازاده بیان کرد: در استان مرکزی طی ۴ سال گذشته متوسط درآمد 
حاصل از بخش غیرنفتی س��الی یک میلیارد دلار بوده اس��ت، امسال نیز 
اس��تان در پایان س��ال حداقل یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار صادرات 
غیرنفتی خواهد داش��ت. بیشترین تعداد سفرهای استاندار به شهرستان 
های استان در ۴۰ سال گذشته مربوط به دوره اخیر بوده و بنده در  ۶ ماه 
گذش��ته نسبت به ۶  ماه ابتدایی سال ۹۹ سفرها را افزایش دادم تا افراد 

فکر نکنند با تغییر دولت مسئولین استان سست شده اند.
وی ادام��ه داد: علیرغم هم��ه محدودیت ها و فش��ارها مدیران تلاش 
مضاعف انجام داده اند، اس��تان در زمینه مبارزه با کرونا جزو استان های 
برتر و در زمینه واکسیناسیون جزو سه استان برتر کشور است، همچنین 
پیک های شیوع کرونا در استان به خوبی مدیریت شد و برخی تصمیات 
ستاد کرونای اس��تان در هفته های بعد در ستاد ملی تصمیم گیری می 
ش��د. البته ضعف هایی نیز وجود دارد و نمی توان ادعا کرد که یک مدیر 

عملکرد ۱۰۰ درصد مثبت دارد.
استاندار اسبق استان مرکزی خاطرنشان کرد: تعامل با روحانیت و ائمه 
جمعه نیز خوب بوده و در س��فرهای شهرستانی ابتدا دیدار با ائمه جمعه 

صورت پذیرفته است.
آقازاده با اشاره به بخش اقتصادی گفت: موفقیت در این بخش حاصل 
تلاش های تشکل ها و اتاق تعاون، اصناف، اتاق بازرگانی و ... بوده است، 
کس��به در دوران کرونا خسارت ۱۰ ها میلیاردی دیدند اما تحمل کردند 
که بسیار ارزشمند اس��ت، حدود ۲۴ هزار کارمند دولت در استان وجود 

دارد که تلاش های آنها نیز جای تقدیر و تشکر دارد.

استاندار سابق:

صادرات غیرنفتی استان مرکزی تا پایان سال به ۱.۲ میلیارد دلار می رسد

تامین اجتماعی برای خرید ماشین آلات و تعمیر هم حق بیمه می گیرد
نایب رییس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی ایران:

آمریکا اجازه تهاتر بین ایران و پاکستان را نمی دهدصادرات نخل هنوز ادامه دارد
رییس انجمن ملی خرما خاطر نش�ان کرد: متاسفانه باید 
این خبر را تایید  کنم صادرات نخل از ایران به  کش�ورهای 
حاش�یه خلیج فارس در ش�هرهای جنوبی کش�ور به ویژه 

بوشهر، صورت گرفته است و هنوز هم ادامه دارد.
محسن رشید فرخی، در گفت وگو با ایلنا، درپاسخ به این پرسش 
که در فضای مجازی ویدئویی منتش��ر ش��ده است که نخل های 
خرما بعد از کندن از ریشه به کشورهای حاشیه خلیج فارس صادر 
می کنند، گفت: متاسفانه باید این خبر را  تایید  کنم صادرات نخل 
از ایران به  کش��ورهای حاش��یه خلیج فارس در شهرهای جنوبی 

کشور به ویژه بوشهر، صورت گرفته است و هنوز هم ادامه دارد.
وی بابیان اینکه در س��طح وس��یع ص��ادرات نخل صورت نمی گی��رد، تصریح کرد: ص��ادرات نخل با وجود 
محدودیت هایی که وزارت جهاد کشاورزی اعمال کرده است اجرا می شود. باید جلوی این مسئله تا تبدیل به 

یک شغل نشده است گرفته شود.
رش��یدفرخی ادامه داد: به این نکته توجه کنیم که درخت نخل توانایی س��ازگاری با رطوبت کم و کم آبی را 
دارد.  پس این اظهارات که این درختان خش��ک و غیرمثمر هس��تند از اساس درست نیست اگر چنین است 
چرا این درختان از ریش��ه کنده می شوند؟ حتی اگر بپذیریم این درخت ها غیرمثمر هستند کندن و جابه جا 
کردن آن نباید صورت بگیرد چراکه باعث تخریب محیط زیست می شود از این رو لازم است که این مسئله را 

قاچاق تلقی شود و با کسانی که اقدام به چنین کاری می کنند به شدت مقابله کنیم.
این فعال اقتصادی در پاسخ به این پرسش  کسانی که دست به چنین کاری می زند مدعی هستند که توان 
آبیاری باغات خود را ندارند از این رو نخل های خود را می فروشند آیا این ادعا صحیح است؟ بیان کرد: نمی توان 
منکر خشکس��الی کش��ور و کم آبی شهرهای جنوبی شویم اما فراموش نکنیم که باغات نخل  جزو سرمایه های 
ملی کشور محسوب می شوند و نباید به هر بهانه ای اجازه خروج آنها داده شود. باز هم تکرار می کنم اگر این 
مسئله به عنوان شغل تلقی شود مشکلات زیادی ایجاد خواهد کرد که در سال های بعد نتایج آن را مشاهده 

خواهیم کرد.
رشید فرخی با اشاره به وظیفه وزارت جهاد کشاورزی در سامان دادن به این مسئله، گفت: اگر کندن نخل 
از ریشه و صادرات نخل ها با این ادعا که شوری آب در این منطقه بالا رفته است صورت می گیرد این وظیفه 

وزارتخانه است که به میدان بیایید و برای رفع این مشکل اقدام کند.
وی تصریح کرد: این زنگ خطر باید جدی گرفته شود چرا که ممکن است در آینده بهترین درخت های ما 
فروخته شوند.   رییس انجمن ملی خرما در پاسخ به این پرسش که هر نخل ۱۵ میلیون ریال خرید و فروش 
می ش��ود آیا این قیمت واقعی است؟ بیان کرد: من از قیمت فروش اطلاعی ندارم اما نباید سرمایه های کشور 
به دلیل عدم مدیریت صحیح به حراج گذاشته شود و به هدر برود هر قیمتی برای آن در نظر گرفته شود قابل 
بحث و گفت وگو نیست. به گفته وی، کشورهای حاشیه خلیج فارس از جمله کویت و قطر خریدار این نخل ها 

هستند و با جدیت باید مانع تردد لنج هایی که این محموله ها را حمل می کنند شویم.

دبیر انجمن واردکنن�دگان برنج با بیان اینکه بانک های 
پاکستانی وابسته به آمریکا هستند، تصریح کرد: آمریکا 
اج�ازه تهاتر بی�ن ایران و پاکس�تان را نمی دهد. به همین 
دلیل ما نمی توانیم وارد مذاکره با این کشور شویم ممکن 
اس�ت بین دولت ها ب�دون دخیل ک�ردن بانک ها تهاتری 
ص�ورت بگیرد اما این امکان سالهاس�ت ک�ه برای بخش 

خصوصی فراهم نشده است.
 ب��ه گ��زارش ایلنا، چند روز گذش��ته عبدالرزاق داود مش��اور 
ارشد نخست وزیر پاکس��تان در امور بازرگانی و سرمایه گذاری 

)سرپرس��ت وزارتخانه بازرگانی پاکس��تان( در دیدار با وزیر کشاورزی ایران اظهار کرد: پاکستان دارای برنج و 
ایران دارای نفت و پتروشیمی است که می توانیم این کالاها را با هم تهاتر کنیم.

مشاور ارشد نخست وزیر پاکستان در امور بازرگانی و سرمایه گذاری عنوان کرد: ما به شرایط تحریمی ایران 
واقف هستیم و به دنبال یک ساز و کار برای ایجاد ارتباط موثر و مفید با برادرمان ایران هستیم به همین دلیل 
پیش��نهاد تهاتر را مطرح می کنیم. محصولات دیگری که می توانیم به ایران صادر کنیم ش��امل کینوا، انبه و 
مرکبات است و امیدواریم مشکلات موجود برای تبادلات تجاری در سایه روابط برادرانه با ایران مرتفع شود.

مسیح کشاورز، دبیر انجمن واردکنندگان برنج، در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، در مورد پیشنهاد مقام 
پاکستانی گفت: این سخنان بارها از سوی پاکستانی ها اعلام شده است اما هیچگاه عملیاتی نشد.

وی بابی��ان اینک��ه امکان واردات برنج از پاکس��تان ب��رای بخش خصوصی فراهم نیس��ت، بیان کرد: بخش 
خصوصی س��ال های س��ال است که با پاکستان وارد مذاکره شده است تا بتواند برنج این کشور را وارد کند اما 
انتقال پول از این کش��ور ۱۰ تا ۱۶ درصد هزینه برای بخش خصوصی ایجاد می کند و این مس��ئله در قیمت 

تمام شده برنج پاکستانی تاثیر مستقیم می گذارد.
کشاورز درباره دلیل کاهش واردات برنج از پاکستان، بیان کرد: درحال حاضر ۸۵ درصد از برنج وارداتی ایران 
هندی و ۱۵ درصد آن پاکستانی است. اما بهتر بود که این آمار برعکس می شد چراکه برنج پاکستانی از لحاظ 
طعم و رنگ به برنج ایرانی نزدیک تر اس��ت و بیش��تر با ذائقه مردم همخوانی دارد. اما به دلیل مشکلات ایجاد 

شده در انتقال پول ما نمی توانیم این محصول کیفی را به دست مصرف کننده ایرانی برسانیم.
به گفته دبیر انجمن واردکنندگان برنج، دولت ممکن اس��ت در ازای صدور برق یا نفت در بازرگانی دولتی، 

برنج از پاکستان بگیرد.
کش��اورز با بیان اینکه بانک های پاکس��تانی وابسته به آمریکا هس��تند، تصریح کرد: آمریکا اجازه تهاتر بین 
ایران و پاکس��تان را نمی دهد. به همین دلیل ما نمی توانیم وارد مذاکره با این کش��ور ش��ویم ممکن است بین 
دولت ها بدون دخیل کردن بانک ها تهاتری صورت بگیرد اما این امکان سالهاس��ت که برای بخش خصوصی 

فراهم نشده است.
ای��ن فعال اقتص��ادی در پایان تصریح کرد: ما در ازای خرید برنج هندی به آنها پول می دهیم امیدواریم که 

این روند برای پاکستان نیز فراهم شود.


